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Pôvodne to mal byť výstup na Babiu horu a bolo to tak do chvíle, kým sme nevystúpili 

z autobusu na Slanej vode, v Oravskej Polhore. Presnejšie nikomu sa veľmi vystupovať nechcelo 
do hustého dažďa a mrakov visiacich takmer po zem. Predpoveď tento krát meteorológom vyšla, 
odchádzali sme z Oslian za jasného počasia, no Orava nás už privítala svojou typickou tvárou. Hore 
nemá význam ísť, preto sa rozhodneme prejsť sa aspoň po Hviezdoslavovu hájovňu a tam 
zvážime, čo ďalej. Asi po polhodine prichádzame k hájovni, dážď utíchol, no mraky neveštia nič 
dobré, preto sa na tomto mieste definitívne rozhodujeme pre zmenu programu. Typ Liptovský 
hrad sa väčšine pozdáva, pretože je menej známy a nikto z nás na ňom ešte nebol. Po návrate do 
autobusu sa teda presúvame z Oravy na Liptov. Počas cesty chvíľu prší, chvíľu svieti slnko. Krátko 
poobede vystupujeme v Kalamenoch vydávame sa na 2,5 hodinový okruh. Hneď za dedinou je 
malé jazierko s teplou železitou vodou, kde niektorí neodolajú a ich cesta na hrad sa skončí tu. 
Ostatní pokračujeme po lúke v miernom stúpaní. Ako začíname vchádzať do lesa, opäť sa rozprší, 
no je to len prehánka a tak sa neoplatí vyťahovať pršiplášte. Terén je mierne blatistý, no všetci sa 
šťastne dostávame až pod hradné bralo, kde na nás čaká posledná prekážka – drevený rebrík. 
Zdolávame ho a sme na najvyššie položenom hrade na Slovensku – vo výške 999 m. n. m.  (Hrad 
Zniev sa nachádza vo výške 987 m. n. m. a hrad Muráň 983 m. n. m.). Z hradu sú nádherné výhľady 
všade navôkol – na Liptovskú Maru, Chočské vrchy, Nízke Tatry, či Roháče. Užívame si slnečné 
lúče, obedujeme, ešte spoločná fotka a druhou stranou zostupujeme dolu do doliny. Cestou sa 
kocháme nádherne rozkvitnutými zvončekmi, či ľaliou zlatohlavou a inými druhmi kvetov. Okruh 
sa končí pri jazierku. Do dediny je to na skok, pri pive hodnotíme dnešný deň, ktorý zrána vyzeral 
dosť zle, no nakoniec zmenu programu neľutoval nikto z nás.     
             ján repa 
 


